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Abstract (en)
Epoxidation of unsaturated alcohols or mixtures of alcohols containing unsaturated alcohols having 8 to 26 carbon atoms gives reaction products,
which are subsequently reacted with amines with the formation of hydroxyamines or mixtures containing hydroxyamines. If desired, an ethylene
oxide and/or propylene oxide adduct is formed with the hydroxyamines or the mixture containing hydroxyamines. The reaction products are used
as cleaning boosters in detergents, dishwashing liquids and cleansers. Detergents containing these reaction products additionally act as laundry
softeners.

Abstract (de)
Durch Epoxidierung von ungesättigten Alkoholen oder von Alkohol-Gemischen mit einem Gehalt an ungesättigten Alkoholen mit 8 bis 26
Kohlenstoffatomen erhält man Reaktionsprodukte, die man anschließend unter Bildung von Hydroxyaminen bzw. Hydroxyamine enthaltenden
Gemischen mit Aminen umsetzt. Gewünschtenfalls lagert man an die Hydroxyamine bzw. an das Hydroxyamine enthaltende Gemisch Ethylenoxid
und/oder Propylenoxid an. Die Reaktionsprodukte finden Verwendung als Reinigungsverstärker in Wasch-, Spül- und Reinigungsmitteln.
Waschmittel mit einem Gehalt an diesen Reaktionsprodukten sind außerdem wäscheweichmachend wirksam.
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